
Protokół Nr XXIX/12

XXIX zwyczajnej sesji Rady Gminy Lichnowy 

odbytej dnia 25 października 2012.

Obrady XXIX zwyczajnej sesji otworzył Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy Zbigniew 
Rybicki. W posiedzeniu uczestniczyli Radni obecni wg listy obecności stanowiącej załącznik Nr 1 do 
niniejszego protokołu. Sołtysi zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 2 do niniejszego 
protokołu oraz Goście zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.

Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Przedstawienie porządku obrad.

4. Przyjęcie porządku obrad.

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

6. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy.

7. Informacja Wójta Gminy Lichnowy z pracy z między sesjami.

8. Interpelacje i zapytania radnych.

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

10. Sprawozdania placówek oświatowych z pracy dydaktyczno -  wychowawczej za rok szkolny 
2011/2012 oraz realizacji programu naprawczego za rok szkolny 2011/2012.

11. Informacja o stanie bezpieczeństwa i ochronie przeciwpowodziowej na terenie gminy oraz 
wyposażenia i utrzymania gminnego magazynu przeciwpowodziowego.

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu.

13. Podjęcie uchwały' w sprawie uchylenia uchwał.

14. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego fragmentu obrębów geodezyjnych Lichnowy, Lichnówki, Lisewo 
Malborskie, Starynia, Szymankowo i Tropiszewo pod lokalizację elektrowni wiatrowych.

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia: Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z 
terenu Gminy Lichnowy na lata 2012-2023”.

16. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2013.

17. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od środków transportowych w 2013r.



18. podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2012r.

19. podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 
na lata 2012-2026.

20. Wolne wnioski.

21. Zamknięcie posiedzenia.

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy stwierdził, iż na 15 radnych obecnych jest 13, więc Rada jest 
władna do podejmowania uchwal.

Ad. 3. Przedstawienie porządku obrad.

Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zapytał czy do zaproponowanego porządku obrad są uwagi.

p. A. Kunkel: proszę o zdjęcie z porządku obrad pkt 12 oraz wprowadzenia w punkcie 17 do 
porządku obrad uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta na terenie gminy Lichnowy w 
2013 roku,

Ad. 4. Przyjęcie porządku obrad.

Radni w głosowaniu jawnym przyjęli jednogłośnie proponowane zmiany do porządku obrad.

Radni jednogłośnie przyjęli porządek obrad, który po zmianach przedstawiał się następująco:

Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Przedstawienie porządku obrad.

4. Przyjęcie porządku obrad.

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.



6. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy.

7. Informacja Wójta Gminy Lichnowy z pracy z między sesjami.

8. Interpelacje i zapytania radnych.

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

10. Sprawozdania placówek oświatowych z pracy dydaktyczno -  wychowawczej za rok szkolny 
2011/2012 oraz realizacji programu naprawczego za rok szkolny 2011/2012.

11. Informacja o stanie bezpieczeństwa i ochronie przeciwpowodziowej na terenie gminy oraz 
wyposażenia i utrzymania gminnego magazynu przeciwpowodziowego.

12. Podjęcie uchwały w sprawne uchylenia uchwał.

13. Podjęcie uchwały w sprawne przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego fragmentu obrębów geodezyjnych Lichnowy, Lichnówki, Lisewo 
Malborskie, Starynia, Szymankowo i Tropiszewo pod lokalizację elektrowni wiatrowych.

14. Podjęcie uchwały w sprawne przyjęcia: Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z 
terenu Gminy Lichnowy na lata 2012-2023”.

15. Podjęcie uchwały w sprawne wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2013.

16. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od środków' transportowych w 2013r.

17. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta na terenie gminy Lichnowy w
2013 roku.

18. Podjęcie uchwały w sprawne zmian budżetu gminy na 2012r.

19. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 
na lata 2012-2026.

20. Wolne wmioski.

21. Zamknięcie posiedzenia.

Ad. 5. Następnie Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zarządził głosow anie nad przyjęciem 
protokołu z poprzedniej sesji.

Radni w głosowaniu jawnym przyjęli jednogłośnie, bez uwag protokół z poprzedniej sesji.

Ad. 6. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy.



p. Z.  Rybicki: chciałbym Państwa zaprosić na uroczystą sesję Rady Gminy Lichnowy, która odbędzie 
się dnia ł 1 listopada 2012 roku, oczywiście otrzymają Państwo zaproszenia. Chciałbym również 
podziękować za złożone oświadczenia majątkowe, które wpłynęły w terminie nie było do nich 
większych uwag.

Ad. 7. Informacje Wójta Gminy Lichnowy z pracy między sesjami.

p. Wójt: wynikła sprawa Radnej Pani Anny Skorupa, uchwałę w powyższej kwestii podejmiemy w 
listopadzie. Wczoraj podpisałem umowę na budowę świetlicy w Lichnówku Drugim, Pani Ania 
podpisze umowę na adaptację świetlicy w Borętach. Wczoraj również w godzinach popołudniowych 
spotkaliśmy się odnośnie organizacji WOSP. Spotkamy się jeszcze przed 11 listopada również z 
dyrektorami szkół. Jesteśmy na dobrej drodze, aby to zorganizować w pierwszą niedzielę stycznia.
O szczegółach poinformuje państwa na sesji listopadowej. Oświadczenia majątkowe zostały złożone 
w terminie i bez większych zastrzeżeń. Pani Sekretarz porozmawia osobiście z osobami, do których są 
one zgłoszone.

Ad. 8. Interpelacje i zapytania radnych.

p. Z. Młodziński: chciałbym podziękować za plac zabaw. Tylko teraz pozostaje pytanie, kiedy 
zostanie przesunięte boisko. Potrzebowałbym 3 -4  wywrotki ziemi. Pan Wójt nadmienił o tych 
śmieciach, czy już była jakaś symulacja robiona, jaki to będzie koszt? Czy już coś w iadomo, jak to 
będzie ustalone, w' jaki sposób będziemy płacić?

p. A. Kunkel: państwo, jako Radni do końca roku są zobow iązani do podjęcia szeregu uchwał, m.in., 
jeśli chodzi o staw kę i metodę ich naliczania. W tej chwili firma przygotowała dla nas symulację, 
która daje nam podstawę do założenia kosztów na 2013 rok. Z tego, co przedłożył mi pracownik, to ze 
wstępnej kalkulacji wynikła stawka 11.40 zł za śmieci segregowane a ponad 17zł za te, które 
segregowane nie będą i to jest stawTa od osoby. Nic bez państwa działo się nie będzie. Będziecie 
dyskutować i podejmować te wszystkie uchwały. Na samym końcu będzie przetarg i wyłonimy firmę, 
która będzie się zajmowała odbiorem odpadów.

p. Wójt: na komisje zaprosimy Panią, która zajmuje się tym tematem. Dla nas najkorzystniejsza 
będzie opłata od osoby. Będzie na pewno podwy żka, w listopadzie zaczniemy już spotkania. Od lutego 
będziemy musieli zatrudnić 2 osoby do obsługi zmian związanych z wejściem ustawy śmieciowej.

Jeżeli chodzi o plac zabaw to faktycznie Pan projektant się przyznał, że na miejscu nie był i te bramki 
będą musiały zostać przeniesione. Co do ziemi, to niestety nie mam na dzień dzisiejszy.



p. T. Korzeniowski: mamy piękną tablice ogłoszeń, ale u nas jest niefortunna lokalizacja. My 
chcieliśmy wskazać lokalizację nikt nas nie pytał ani Sołtysowej, ta tablica ma służyć ludziom.

p. Wójt: Pani Ania Stachowiak była za to odpowiedzialna. Stwierdziła, że skoro to musi być na naszej 
działce to miejsce koło świetlicy jest dobre. Nie było czasu na to, aby podpisywać umowy z 
prywatnymi osobami na pozwolenie na umieszczenie na ich terenie tych tablic. Tutaj już tego nie 
przeskoczymy. Musimy się wstrzymać 5 lat wtedy będziemy mogli je przestawiać.

p. S. Kaczor: nie mamy kluczy od tych tablicy.

p. Wójt: klucze są u Pani Stachowiak.

p. Z. Mazurkiwiecz: słyszałam dzisiaj, że ma być wprowadzona nowa ustawa meldunkowa. Myślę, 
że musimy się zastanowić nad tym, aby osoba, która jest zameldowana w domu a nie mieszka nie 
płaciła za śmieci.

p. A. Kunkel: z tego, co ja wiem tu fakt zameldowania nie będzie jedynym wyznacznikiem. Fakt 
zamieszkania będzie brany pod uwagę. Z jednej strony oplata za osobę jest sprawiedliwy, ale 
największy problem będzie z ustaleniem stanu faktycznego liczby osób, które mieszkają w danym 
gospodarstwie.

p. Z. Mazurkiewicz: wrócimy do tego tematu na komisjach.

p. M. Smagała: w Lichnówku we wsi miały być poprawione dwie drogi, nie zostało nic zrobione. 
Przy zjeździe z Lichnówka Drugiego do wsi tam na bruku jest dziura. Nowy asfalt już jest popękany.

W Lichnówkach Pierwszych nie ma w ogóle tablicy ogłoszeniowej. Może przenieść z Lichnówica wsi 
na Lichnówki Pierwsze.

p. Wójt: właścicielem jest Powiat tam są nasze pieniądze wiem ze to niszczeje. Zarząd Dróg 
Powiatowych nie ma już w ogóle środków. Tablic było 10. miejscowości jest więcej. Myślę, że 
zajmiemy się ta sprawą w przyszłym roku.

p. S. Osińska: w' Lichnowach na sklepie jest dobra, można ŵ ziąć.



p. W. Nacel: przyłączam się do wniosku Pana Korzeniowskiego o przełożenie tablicy, lokalizacja jest 
fatalna, ponawiam zgłoszone wnioski w interpelacjach na Sesji Rady Gminy w dniu 27.09.2012r. 
Proszę o zrealizowanie tych, które leżą w gestii gminy. Proszę o przełożenie chodnika na ulicy 
Bohaterów Września na odcinkach od budynku Nr 1 do stacji oraz od Nr 13 w kierunku pomnika. Ten 
drugi chodnik (uszkodzony) zgłaszałem na spotkaniu z Kierownictwem inwestycji przebudowy linii 
kolejowej E-65 w dniu 13.07.2012r.

p. Wójt: jeżeli chodzi o przełożenie chodnika to w tym roku na pewno tego nie zrobimy, 6 osobom 
kończą się już umowy. Także zostaną tylko 4 osoby. Chodnik jest z płytek a my na dzień dzisiejszy' nie 
mamy nawet płytek. W tej chwili już wiem ze ok 60 płytek zabraknie na Boręty Drugie. Pani Kasia 
Janowicz ma zapytać kierownika z firmy Skanska czy nie maja takich płyt chodnikowych czy 
drogowych z rozbiórki. Myślę, że dopiero na wiosnę będziemy przekładać i to w miarę możliwości 
uzupełniać.

Ad. 9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych były udzielane na bieżąco.

Ad. 10. Sprawozdania placówek oświatowych z pracy dydaktyczno -  wychowawczej za rok 
szkolny 2011/2012 oraz realizacji programu naprawczego za rok szkolny 2011/2012.

Radni przyjęli jednogłośnie Sprawozdanie placówek oświatowych z pracy dydaktyczno -  
wychowawczej za rok szkolny 2011/2012 oraz realizacji programu naprawczego za rok szkolny 
2011/2012. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.

Ad. 11. Informacja o stanie bezpieczeństwa i ochronie przeciwpowodziowej na terenie gminy 
oraz wyposażenia i utrzymania gminnego magazynu przeciwpowodziowego.

p. B. Graban: chciałem powiedzieć, że przed sesja mieliśmy okazje być w centrum tej inwestycji, 
która jest wykonywana, zakończone zostanie to w' grudniu. Wały są umacniane. Proszę państwa z 
daleka widać, że tam pracuje tylko kilka osób technologia jest włoska maszyny są imponujące. 
Jesteśmy upewnieni i spokojni, że po tych pracach będziemy w' razie zagrożenia bezpieczni. Jest to 
technologia nowoczesna i warta wydania pieniędzy na te inwestycje.

Radni przyjęli jednogłośnie Informację o stanie bezpieczeństwa i ochronie przeciwpowodziowej na 
terenie gminy oraz wyposażenia i utrzymania gminnego magazynu przeciwpowodziowego. Informacja 
stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.

Przewodniczący Rady Gminy udzielił głosu Pani Zofii Mazurkiewicz -  Przewodniczącej Wspólnego 
Posiedzenia Komisji Stałych Rady Gminy Lichnowy, która poinformowała, że projekty uchwał zostały



zaopiniowane pozytywnie. Projekty uchwal omawiane były na posiedzeniu Komisji Stałych Rady 
Gminy Lichnowy w dniu 18.10.2012/: oraz 25.10.2012/:

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwał.

Radni przyjęli jednogłośnie Uchwałę Nr XXIX/207/12 Rady Gminy Lichnowy z dnia 25.10.2012r. w 
sprawie uchylenia uchwał. Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego fragmentu obrębów' geodezyjnych Lichnowy', Lichnówki, 
Lisewo Malborskie, Starynia, Szymankowo i Tropiszewo pod lokalizację elektrowni wiatrowych.

Radny Gminy Lichnowy Pan Darek Wereszko wyszedł z obrad Sesji Rady Gminy Lichnowy.

Radni przyjęli jednogłośnie ( przy 12 głosach za) Uchwałę Nr XXlX/208/12 Rady Gminy Lichnowy z 
dnia 25.10.2012r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego fragmentu obrębów geodezyjnych Lichnowy, Lichnówki, Lisewo Malborskie,
Starynia, Szymankowo i Tropiszewo pod lokalizację elektrowni wiatrowych. Uchwała stanowi 
załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.

Ad. 15. Podjęcie uchw ał}' w sprawie przyjęcia: Programu usuwania wyrobów zawierających 
azbest z terenu Gminy Lichnowy na lata 2012-2023”.

Radny Gminy Lichnowy Pan Darek Wereszko wrócił na obrady Sesji Rady Gminy Lichnowy.

Radni przyjęli ( przy 12 głosach za oraz 1 przeciw) Uchwałę Nr XXIX/209/12 Rady Gminy Lichnowy 
z dnia 25.10.2012r. w sprawie przyjęcia: Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu 
Gminy Lichnowy na lata 2012-2023”. Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.

Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2013.

Radni przyjęli ( przy 11 głosach za oraz 2 wstrzymujących się) Uchwałę Nr XXIX/210/12 Rady 
Gminy Lichnowy z dnia 25.10.2012r. w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości na 
2013. Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.

Ad. 17. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od środków' transportowych w 
2013r.

Radni przyjęli jednogłośnie ( przy’ 13 głosach za) Uchwałę Nr XXIX/211/12 Rady Gminy Lichnowy z 
dnia 25.10.2012R. w sprawie wysokości stawek podatku od środków transportowych w 2013r.. 
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.



Ad. 18. podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta na terenie gminy 
Lichnowi w 2013 roku.

Radni przyjęli ( 12 glosach za oraz 1 wstrzymującym się) Uchwałę Nr XXIX/212/12 Rady Gminy 
Lichnowy z dnia 25.10.2012r. w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta na terenie gminy 
Lichnowy w 2013 roku. Uchwala stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.

Ad. 19. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2012r.

Radni przyjęli jednogłośnie ( przy 13 głosach za) Uchwałę Nr XXIX/213/12 Rady Gminy Lichnowy z 
dnia 25.10.2012r. w sprawie zmian budżetu gminy na 2012r. Uchwała stanowi załącznik nr 12 do 
niniejszego protokołu.

Ad. 20. Podjęcie ucłrwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 
finansowej na lata 2012-2026.

Radni przyjęli jednogłośnie ( przy 13 głosach za) Uchwałę Nr XXIX/214/12 Rady Gminy Lichnowy z 
dnia 25.10.2012r. w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2012-2026. Uchwała 
stanowa załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.

Ad. 21. Wolne wnioski.

p. B. Graban: mam wniosek, aby przejechać się w miejsce tego nieszczęśliwego dojścia do peronu w 
Lisewie Malborskim, błoto leży przy drodze, kratka jest wyniesiona. Ta firma nie traktuje nas 
poważnie. Zostawili również ludziom bałagan na prywatnej posesji. Zapewmiam ze do końca roku nie 
zostanie zrobione nic i nie będą spełnione żadne obietnice. Ja jestem skłonny żeby zrobić cos, aby oni 
się obudzili. Okres letni minął a tu nic niezrobione. Chyba teraz nam już może pomoc tylko tv.

p. Wójt: ja po tym spotkaniu w Lisewie Malborskim pojechałem zobaczyć i faktycznie tam jest 
ciemno i błoto. Nie ma chodnika, na drodze stoi woda, mieliśmy wizje lokalna. Nic niezrobione.

p. B. Graban: Znając aktywność naszego księdza, bo się tym zainteresował żeby nie było nam wstyd 
ze on cos zrobi.

p. J. Maciunski: czy można zabronić wieszania reklam na tablicy ogłoszeń. Z tego robi się jedno 
w ielkie śmietnisko.



p. A. Kunkel: jeżeli to jest na gminnych obiektach to powinno zostać to zgłoszone. Powinna być za to 
uiszczona oplata. Jeżeli państwo wiecie, co to są za firmy to proszę podać i my wystosujemy pismo.

p. B. Graban: jakie tam są zamiary w Lisewie Malborskim tam na tym trójkącie tam jest to 
ogrodzone, co tam będzie robione.

p. Z. Mazurkiewicz: tam są ustawione budy.

Ad. 22. Zamknięcie posiedzenia.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zamknął 
posiedzenie XXIX sesji zwyczajnej Rady Gminy Lichnowy dnia 25 października 2012r.

Protokołowała: Przewodniczący

Rady Gminy:

Sandra Choszcz


